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提問者： 
 
(1) 湯家驊議員 (口頭答覆) 
(2) 單仲偕議員 (口頭答覆) (新的質詢) 
   (取代其原先提出的質詢) 
(3) 何鍾泰議員 (口頭答覆) (新的質詢) 
   (取代其原先提出的質詢) 
(4) 譚香文議員 (口頭答覆) 
(5) 林健鋒議員 (口頭答覆) 
(6) 鄭家富議員 (口頭答覆) 
(7) 梁劉柔芬議員 (書面答覆) 
(8) 林偉強議員 (書面答覆) 
(9) 陳婉嫻議員 (書面答覆) 
(10) 陳智思議員 (書面答覆) 
(11) 馬力議員 (書面答覆) 
(12) 張超雄議員 (書面答覆) 
(13) 李永達議員 (書面答覆) 
(14) 楊孝華議員 (書面答覆) 
(15) 張學明議員 (書面答覆) 
(16) 劉慧卿議員 (書面答覆) 
(17) 郭家麒議員 (書面答覆) 
(18)  馮檢基議員 (書面答覆) 
(19)  陳偉業議員 (書面答覆) 
(20)  劉江華議員 (書面答覆) 
 
 



 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

註 : 

NOTE : 

 

 

 

 # 議 員 將 採 用 這 種 語 言 提 出 質 詢  

 

 # Member will ask the question in this language  

 

 



# (2) 單 仲 偕 議 員   (口 頭 答 覆 )  
 
政 府 可 否 告 知 本 會 ：  
 
(一 )  當 局 除 了 計 劃 對 膠 袋 徵 稅 及 就 汽 車 輪 胎 徵

收 處 理 費 用 外 ， 有 沒 有 計 劃 檢 討 現 行 稅 項

及 政 府 收 費 ( 例 如 汽 車 首 次 登 記 稅 及 排 污

費 等 )的 徵 收 方 法 、 徵 款 的 比 率 及 範 圍 ， 以

及 研 究 其 他 新 環 保 稅 項 ， 以 便 透 過 經 濟 誘

因 ， 改 變 市 民 使 用 破 壞 環 境 產 品 的 習 慣 ，

從 而 改 善 本 港 的 環 境 質 素 ； 及  
 
(二 )  會 不 會 考 慮 成 立 獨 立 機 構 ， 代 替 庫 房 接 收

環 保 稅 收 ， 並 負 責 研 究 執 行 徵 收 環 保 稅 的

細 節 ， 以 及 將 此 項 稅 收 用 於 保 護 環 境 ， 從

而 確 保 徵 收 環 保 稅 的 目 的 是 以 經 濟 誘 因 改

變 市 民 習 慣 ， 而 並 非 為 增 加 政 府 收 入 ？  
 

 
 (2)  Hon SIN Chung-kai (Oral Reply) 

 
Will the Government inform this Council: 
 
(a) apart from the planned tax on plastic bags and levy on tyres, 

whether the authorities plan to review the modes, percentages and 
scopes of the existing taxes and government fees and charges 
(such as first registration tax on motor vehicles and sewage 
charges, etc), and to consider other new "green" taxes, so as to 
change, by way of economic incentives, the public's habit of using 
environmentally unfriendly products, thereby improving the 
quality of Hong Kong's environment; and 

 
(b) whether it will consider setting up an independent agency to take 

the place of the Treasury in receiving "green" tax revenue and be 
responsible for examining the details of implementing the levying 
of "green" taxes, as well as utilizing such revenue on 
environmental protection, so as to ensure that the purpose of 
levying "green" taxes is not to increase Government revenue but to 
change the public's habits by way of economic incentives? 



# (3) 何 鍾 泰 議 員   (口 頭 答 覆 )  
 
據 報 ， 澳 洲 墨 爾 本 皇 家 理 工 大 學 有 5 名 教 職 員 被

診 斷 患 上 腦 腫 瘤 ， 懷 疑 受 他 們 辦 公 大 樓 天 台 上 的

流 動 電 話 轉 發 站 的 輻 射 影 響 所 致 。 就 此 ， 政 府 可

否 告 知 本 會 ：  
 
(一 )  當 局 最 近 有 否 研 究 流 動 電 話 轉 發 站 的 輻 射

可 如 何 對 人 體 健 康 構 成 影 響 ； 若 有 研 究 ，

結 果 是 甚 麼 ；  
 
(二 )  本 港 曾 否 發 現 類 似 病 例 ； 若 有 ， 詳 情 是 甚

麼 ； 及  
 
(三 )  本 港 對 有 關 病 例 採 取 甚 麼 治 療 方 法 ， 而 有

關 方 法 與 外 國 所 採 用 的 方 法 如 何 比 較 ？  
 

 
 
 
 
(3)  Ir Dr Hon Raymond HO (Oral Reply) 

 
It has been reported that five teaching staff of the Royal Melbourne 
Institute of Technology have been diagnosed as suffering from brain 
tumour, which is suspected to have been caused by radiation from the 
mobile phone repeater located at the rooftop of their office building.  In 
this connection, will the Government inform this Council: 
 
(a) whether the authorities have recently conducted any studies on 

how the radiation of mobile phone repeaters may affect human 
health; if they have, of the results;  

 
(b) whether similar clinical cases have been found in Hong Kong; if 

so, of the details; and 
 
(c) of the treatments adopted in Hong Kong for such clinical cases, 

and how such treatments compare with those adopted in overseas 
countries? 

 


